
 

 

 

Број/Broj: 03/1-50-1-7-45/09 

Сарајево/Sarajevo, 01. 12. 2009.  

 

 

 

З А П И С Н И К 

са 45. сједнице Заједничке комисије за одбрану и безбједност БиХ 

Парламентарне скупштине БиХ, 

одржане 01. 12. 2009. године,  од 9.30 до 14.00 часова  

    

Сједници су присуствовали сљедећи чланови Заједничке комисије: Бранко Зрно, 

Шефик Џаферовић, Слободан Шараба, Винко Зорић, Мирко Околић, Хазим Ранчић, 

Адем Хускић, Душанка Мајкић, Драго Калабић и Иво Миро Јовић. 

Сједници нису оправдано присуствовали: Јозо Крижановић и Сулејман Тихић. 

Сједници су присуствовали и гости, представници медија, као и представници 

Секретаријата Парламентарне скупштине БиХ: 

- Бошко Шиљеговић, парламентарни војни повјереник БиХ, 

- Един Шехић, Министарство иностраних послова БиХ, 

- Самир Хусеинбашић, Младен Канлић, Адван Репак, Министарство 

безбједности БиХ, 

- Зоран Јовановић, Кабинет предсједавајућег Савјета министара БиХ, 

- Смаил Мухић и Милан Родић, СИПА, 

- Мустафа Овчина и Драгана Јевтовић, Гранична полиција,  

- Јасмин Рамовић, ЕУПМ, 

- Јасна Драгичевић, Мисија ОЕБС-а у БиХ, 

- Кристијан Хаупт, УСАИД ПСП у БиХ, 

- Амел Фако, Амбасада САД-а у БиХ, 

- Зоран Бркић, Сектор за односе с јавношћу ПСБиХ, те представници медија у 

БиХ, 



 

- Драгица Хинић, секретар Заједничке комисије за одбрану и безбједност БиХ, 

Жељко Грубешић, стручни савјетник, и Јовица Катић, стручни сарадник у 

Заједничкој комисији за одбрану и безбједност БиХ. 

 

Сједницом је предсједавао Бранко Зрно, предсједавајући Заједничке комисије за 

одбрану и безбједност БиХ. Упознао је чланове Заједничке комисије с дневним редом и 

напоменуо да је члановима пред сједницу члан Комисије, Душанка Мајкић, доставила 

Захтјев за осуду пријетњи и предузимање мјера заштите представника РС-а у 

институцијама БиХ. Предложио је да овај захтјев буде саставни дио дневног реда 

сједнице.  

Чланови Заједничке комисије потом су једногласно одлучили да се поменути захтјев 

разматра као тачка 3. дневног реда, чиме се све наредне тачке помјерају у складу са 

овом промјеном, те је констатовано да 44. сједница Заједничке комисије за одбрану и 

безбједност БиХ има сљедећи 

ДНЕВНИ РЕД 

1. Верификовање Записника са 44. сједнице Заједничке комисије; 

2. Разматрање Извјештаја о раду и Државне агенције за истраге и заштиту (СИПА) 

за девет мјесеци 2009. са Изјашњењем; 

3. Захтјев за осуду пријетњи и предузимање мјера заштите представника РС-а у 

институцијама БиХ (предлагач: Душанка Мајкић); 

4. Разматрање Информације-аката Савјета министара БиХ који третирају питање 

борбе против ауто-криминала у БиХ, као одговор на један од закључака усвојих 

на 55. сједници Представничког дома ПСБиХ приликом расправе о 

Информацији о стању безбједности у БиХ у 2008. (сачинилац: Савјет министара 

БиХ и Министарство безбједности БиХ); 

5. Информација са одржане сједнице Савјета ЕУ за спољне послове у 

Луксмебургу, 27.10.2009. (сачинилац: Министарство иностраних послова БиХ); 

6. Информација Мисије БиХ при ЕУ о разговору у Савјету ЕУ (сачинилац: 

Министарство иностраних послова БиХ); 

7. Информација о реализацији Петог регионалног семинара о управљању 

катастрофама узрокованим тероризмом (сачинилац: Министарство безбједности 

БиХ); 



 

8. Допис Граничне полиције БиХ за помоћ у процесу рјешавања радноправног 

статуса полицијских службеника с утврђеном умањеном радном способношћу 

(сачинилац: Гранична полиција БиХ); 

9. Текућа питања: 

a) Информација о одржаној радионици „Тренутне активности у 

спровођењу Државне стратегије за контролу оружја и муниције у 

БиХ“, Бијељина, 29. и 30.10.2009; 

                              б)  Информација о обављеној билатералној посјети институцијама 

                                    Републике Италије , 03-06.11.2009; 

                              ц)  Позив предсједнице Парламента Републике Албаније за 

                                    учествовање на регионалној конференцији о теми „Јачање  

                                     безбједносне сарадње за што скорији приступ земаља југоисточне  

                                    Европе Европској унији, Тирана, 07. и 08. 12. 2009; 

                              д)  Позив за учешће на семинару о теми „Нови трендови глобалне и  

                                   регионалне безбједности“, Сарајево (Дом ОСБиХ), 07-11. 12. 2009; 

                              е)  Позив за учешће на конференцији о теми „Нови безбједносни  

                                   изазови у Југоисточној Европи“, RACVIAC - Загреб,  

                                   14-16. 12. 2009; 

                              ф)  Позив Штаба НАТО-а у БиХ за учешће на радионици о  

                                   „Планирању спровођења ПФП СОФА у БиХ, 02-04. 12. 2009; 

                               г)  Позив за учешће на јавној трибини о теми „Парламентарни надзор  

                                    над радом обавјештајно-безбједносних служби“, Бања Лука,  

                                    03. 12. 2009; 

                              х)   Програми обуке Европског центра за безбједносне студије Џорџ  

                                     Маршал у 2010; 

                              и)   Писмо Заједничког колегијума оба дома ПСБиХ упућено  

                                    представницима међународних организација у БиХ у вези са  

                                    организовањем семинара. 

 

 

Ад. - 1. Усвајање Записника са 44. сједнице Заједничке комисије 

Заједничка комисија једногласно је усвојила Записник са 44. сједнице Заједничке 

комисије.  



 

Ад. - 2. Разматрање Извјештаја о раду и Државне агенције за истраге и заштиту 

             (СИПА) за девет мјесеци 2009. са Изјашњењем 

 

Бранко Зрно информисао је присутне да је Државна агенција за истраге и заштиту на 

захтјев Заједничке комисије за одбрану и безбједност БиХ доставила Извјештај о раду 

СИПА-е за период јануар-септембар 2009. са Изјашњењем о одређеним питањима 

упућеним овој агенцији. 

У расправи је учествовало више чланова Комисије. 

Слободан Шараба изразио је крајње негодовање због одсуства директора СИПА-е, јер 

је, по његовом мишљењу, он потписник Извјештаја и једино он може дати адекватне 

одговоре на питања која се могу поставити на овој сједници. Изнио је мишљење да је 

Извјештај веома лош и бирократски конципиран, са доста података из којих се не може 

ништа сазнати. Истакао је примједбе које се односе на попуњеност организационих 

јединица СИПА-е, те навео као примјер Материјално-финансијско одјељење, које је   

много боље попуњено у односу на Јединицу за специјалну подршку. Из Извјештаја се 

може закључити да СИПА испуњава све своје обавезе, те да нема потребе за 

запошљавањем нових службеника. По његовом мишљењу, директор СИПА-е није у 

достављеном материјалу навео тачне разлоге за смјену г. Лукача. На крају је 

предложио да Заједничка комисија достављени материјал упути домовима 

Парламентарне скупштине БиХ са одређеним закључцима Комисије, ако буду 

усвојени. 

Хазим Ранчић изнио је више примједаба на Извјештај и Изјашњење, конкретизујући 

их и позивајући се на одговарајуће законске одредбе и одредбе подзаконских аката 

којима се регулишу рад и надлежности СИПА-е и руководећег особља. Истакао је 

постојање паралелизама, незаконитости, дисциплинских поступака, смјену појединих 

руководећих лица од ОХР-а, као и хапшење тих лица због криминалног дјеловања. 

Затим се детаљно осврнуо на питање, по његовом мишљењу,  незаконите смјене 

Драгана Лукача и распоређивања на непостојеће мјесто, које је ван организационе 

структуре СИПА-е, те распоређивање Анђелка Хргића на послове које је г. Лукач до 

тада обављао. Требало је да директор СИПА-е, у року од 60 дана од дана усвајања 

измјена и допуна Закона о СИПА-и, донесе Правилник о организацији и 

ситематизацији, како би се ријешило питање послова обезбјеђивања објеката и 

личности, што није урадио. Овакав став документовао је увидом у Рјешење о 

распоређивању г. Лукача и Одлуку другостепеног органа, Одбора за жалбе 



 

полицијских службеника, који није прихватио жалбу, чиме је рјешење о рапоређивању 

постало коначно. Своје мишљење засновао је на одредбама Закона о СИПА-и, Закона о 

полицијским службеницима, те одредбама Правилника о интерном распоређивању 

полицијских службеника. Нагласио је и да се приликом доношења рјешења о интерном 

распоређивању г. Лукача позвало на разлоге хитности, за што нема потребе јер поред 

поред позиције помоћника за КИО постоји и позиција замјеника. На крају је поново 

констатовао да су прекршене одредбе наведених закона и подзаконских аката, те је 

предложио да оба предмета у вези са распоређивањем г. Лукача и г. Хргића, на основу 

чињеница, буду упућена Независном одбору на разматрање и предузимање корака, с 

обзиром да је то тијело надлежно за питања законитости рада руководилаца 

полицијских тијела, те да размотри и питање непопуњавања других радних мјеста у 

СИПА-и. 

Шефик Џаферовић  изнио је мишљење да је г. Ранчић  сачинио коректну анализу у 

вези са случајем распоређивања г. Лукача, што је и био повод да Комисија затражи од 

СИПА-е достављање Извјештаја о раду за девет мјесеци текуће године. Изразио је 

забринутост да се овим случајем не пошаље лоша порука када је у питању однос 

политике према полицији, јер никако не би требало дозволити да политика утиче на 

рад полицијских агенција, него он треба да буде заснован искључиво на законским 

одредбама. Мишљења је да би г. Лукач, у конкретном случају, да није потписао 

извјештај у вези с активностима одређених лица и упутио га Тужилаштву БиХ, 

вјероватно и даље био на досадашњој позицији. Стога Независни одбор, као тијело које 

треба да стоји између полицијских и политичких структура, треба да разматра овакве 

случајеве у оквиру својих надлежности. Рекао је да су за њега прихватљиви предлози 

које су изнијели г. Шараба и г. Ранчић. Сагласан је и да се Извјештај и изјашњење 

приме к знању, те да их Комисија упути домовима на цјеловито разматрање, као и да се 

упуте Независном одбору ради разматрања у дијелу његове надлежности. 

Адем Хускић подијелио је Извјештај на два дијела, од којих је први дио персоналног 

карактера, а други се односи на рад СИПА-е. И он се сагласио са мишљењем да лош 

ниво попуњености лимитира рад ове институције, као и да поменута дешавања у 

СИПА-и дугорочно штете њеном раду и угледу. Поменуо је и чињеницу да су ревизори 

финансијско пословање у овој агенцији, која по својој природи има изузетан значај, 

оцијенили мишљењем с резервом. Сматра да у СИПА-и треба извршити потребне 

попуне персоналом, поправити финансијско пословање, те да треба дати тачне 



 

одговоре у вези с распоређивањем лица на кључним позицијама. Стога је предложио да 

Комисија одбије Извјештај и негативно оцијени резултате рада СИПА-е. 

Драго Калабић истакао је да пословничке одредбе и надлежности Заједничке комисије 

не дозвољавају рад како су то предложили претходни дискутанти. Заједничка комисија 

није надлежна да расправља о појединачним случајевима, јер за то постоје законима 

формирана надлежна тијела, као што је нпр. Независни одбор. Напоменуо је и да је 

злоупотреба положаја г. Лукача очигледна, те да се некада због таквих активности 

одмах одлазило из полицијске службе.  

 

Због активности које су чланови Комисије имали 01. 12. 2009, одлучено је да се одреди 

пауза у 10.30 и да се сједница настави у 12.00 часова. 

На наставку сједнице Бранко Зрно, након сублимирања претходних расправа, 

предложио је два закључка. Првим закључком Заједничка комисија би Извјештај са 

изјашњењем само примила к знању, јер није задовољна његовим садржајем, и упутила 

га домовима ПСБиХ ради свеобухватне расправе, док би другим закључком одлучили 

да Извјештај прослиједе Независном одбору на разматрање у оквиру његове 

надлежности. 

Драго Калабић  није био сагласан да се Извјештај упути Независном одбору и рекао је 

да искључиво домови ПСБиХ након расправе могу оцијенити да ли и којем надлежном 

тијелу треба даље слати Извјештај, док је Хазим Ранчић изнио супротан став. 

Након расправе, чланови Заједничке комисије једногласно су, са осам гласова „за“, 

прихватили и предложили домовима Парламентарне скупштине БиХ да усвоје сљедеће 

закључке: 

„1. Заједничка комисија није задовољна Извјештајем и Изјашњењем, који су резултат 

стања у СИПА-и, те их стога само прима к знању; 

2.Заједничка комисија просљеђује домовима Парламентарне скупштине БиХ Извјештај 

и Изјашњење, с предлогом да обаве свеобухватну расправу о стању у СИПА-и и одлуче 

да ли ове акте треба евентуално упутити и одговарајућем надлежном тијелу 

(Независном одбору)  на разматрање.“ 

На предлог Душанке Мајкић да се присутни представници СИПА-е обрате Заједничкој 

комисији, Бранко Зрно је дао ту могућност, али је истовремено истакао да је завршена 

расправа о овој тачки дневног реда након њиховог обраћања. 



 

Смаил Мухић потом се осврнуо на питања постављења г. Лукача и г. Хргића, 

наглашавајући да је у потпуности испоштована законска процедура у овим случајевима 

и позивајући се на појединачне законске одредбе. По његовом мишљењу, стартне 

позиције за њихово постављење нису једнаке. Напоменуо је и да је Одбор за жалбе 

полицијских службеника у вези с овим постављењима одлучио на стручан начин. У 

односу на недовољну попуњеност кадром, истакао је да она условљена прије свега 

финансијским могућностима, а у међувремену су покренуте активности попуњавања 

одређених позиција. 

Хазим Ранчић реплицирао је на наводе г. Мухића и поновио разлоге на којим заснива 

своје мишљење а које је изнио и у својој претходној дискусији, након чега је завршена 

ова тачка дневног реда. 

 Ад. - 3. Захтјев за осуду пријетњи и предузимање мјера заштите представника  

              РС-а у институцијама БиХ (предлагач: Душанка Мајкић) 

 

Бранко Зрно информисао је укратко да је Душанка Мајкић, члан ове комисије, 

доставила Захтјев за осуду пријетњи и предузимање мјера заштите представника РС-а 

у  институцијама БиХ, ради разматрања и усвајања одређених закључака. 

Душанка Мајкић потом је образложила разлоге због којих је у процедуру упутила 

наведени захтјев, помињући конкретан догађај који је био повод, али наглашавајући да 

су сличне пријетње упућиване и другим званичницима из РС-а. По њеном мишљењу, 

на овакав начин, без осуде, не може функционисати једна држава. Стога је затражила 

да се Заједничка комисија изјасни о три предлога које је навела у свом захтјеву, те да 

заузме јасан став да свако ко учествује у политичком животу у БиХ може јасно и без 

бојазни за своју безбједност заступати своје политичке ставове. 

Бранко Зрно навео је да је јасна суштина упућеног захтјева, који треба прослиједити 

домовима ПСБиХ на расправу и заузимање јасног става у случају пријетњи, јер се 

таквим актима нарушава основно људско право на слободу мишљења. Рекао је да су у 

БиХ вјероватно и неким другим званичницима упућиване пријетње, те да треба 

обезбиједити заштиту свим таквим особама. 

Шефик Џаферовић рекао је да за све упућене пријетње, које треба осудити, од 

надлежних институција треба захтијевати спровођење истраге и предузимање 

одређених мјера. Мишљења је  да проблем у вези с упућеним захтјевом није у осуди 

конкретних пријетњи, већ у чињеници да се њиме покушава генерализовати проблем у 



 

смислу да се пријетње упућују свим званичницима из РС-а, што није тачно. Поновио је 

затим да је свака конкретно упућена  пријетња за осуду, те да се сваки такав случај 

треба испитати и предузети одговарајуће мјере. 

Душанка Мајкић истакла је да у њеном захтјеву нема генерализовања проблема, те је 

у том смислу навела пријетње упућене члану Предсједништва БиХ из РС-а, 

предсједавајућем Савјета министара БиХ, те неким посланицима и делегатима у 

ПСБиХ који долазе из РС-а. 

Иво Миро Јовић навео је није добро да постоји окружење у којем се пријети било 

коме и саки такав акт је за апсолутну осуду. И он је навео конкретне случајеве 

пријетњи парламентарцима и  неким другим политички ангажованим особама  које су 

нпр. долазиле из појединих медија или од неких особа. Предложио је због тога да 

Заједничка комисија упути достављени захтјев домовима ПСБиХ ради расправе, те да 

се затражи појачана активност надлежних институција које  воде рачуна о заштити 

штићених особа у овом случају, али  и другим сличним случајевима. 

За Адема Хускића није прихватљив текст упућеног захтјева јер говори само о 

пријетњама припадницима српског народа, а познати су и случајеви пријетњи 

Бошњацима и Хрватима. Мишљења је да се на овај начин ствара негативна клима у 

БиХ, те да умногоме томе доприносе и медији. 

Хазим Ранчић истакао је да је свака пријетња недопустива и за осуду, те сви надлежни 

органи морају предузети одговарајуће радње ради санкционисања таквих активности, 

али се овакви случајеви не могу генерализовати. 

Душанка Мајкић потом је поновила да се ради о пријетњама смрћу и да такве 

пријетње треба осудити у потпуности, а не с резервом.  

Бранко Зрно навео је да се гђа Мајкић реферисала на конкретне случајеве пријетњи, те 

истакао да и овакви случајеви треба да буду тема расправе на предстојећој 

безбједносној конференцији у Бањој Луци. Овдје треба осудити конкретан случај 

пријетњи упућен гђи Мајкић, као и такав начин дјеловања уопште. 

Слободан Шараба рекао је да је изненађен оваквом расправом те да се Комисија треба 

изјаснити о конкретним захтјевима.  

Драго Калабић истакао је да је ова тема мучна и да осуда за овакве случајеве није 

никада довољно. У конкретном случају гђа Мајкић се осјетила угроженом и то треба 

испоштовати. Свако реалативизирање ствари неће помоћи никоме у БиХ, а сви они 

који имају моћ и углед треба да покушају утицати да се овакве ствари не дешавају. 

Сарајево као главни град, по природи ствари, мора посебно радити на том плану. На 



 

крају је истакао да осуђује наведене догађаје, те да од надлежних институција треба 

тражити да ураде свој дио посла. 

Након расправе Бранко Зрно предложио је усвајање сљедећих закључака: 

„1. Безрезервно се осуђују акти пријетњи упућени делегату и замјенику 

предсједавајућег Колегијума Дома народа Парламентарне скупштине БиХ Душанки 

Мајкић, упућени 25. 11. 2009. током трајања емисије 'Одговорите људима' на ФТВ-у; 

2. Безрезервно се осуђују сви слични случајеви пријетњи било које врсте и охрабрују 

сви они који нису имали храбрости да их до сада пријаве, да то учине и информишу 

јавност о таквим појавама; 

3. Све надлежне институције власти на свим нивоима власти, а прије свега 

безбједносне агенције, треба одмах да предузму све неопходне мјере како би се стало у 

крај даљем сијању мржње и нетрепељивости свих врста; 

4. Заједничка комисија просљеђује домовима Парламентарне скупштине БиХ 

конкретан захтјев Душанке Мајкић за осуду пријетњи и предузимање мјера заштите 

представника Републике Српске  у институцијама БиХ, с предлогом да послужи као 

основа за расправу.“  

Чланови Комисије једногласно су усвојили предложене закључке. 

 

Ад. - 4. Разматрање Информације-аката Савјета министара БиХ који третирају 

             питање борбе против аутомобилског криминала у БиХ, као одговор на 

             један од закључака усвојих на 55.  сједници Представничког дома ПСБиХ 

             у расправи о Информацији о стању безбједности у БиХ у 2008 (сачинилац:  

             Савјет министара БиХ и Министарство безбједности БиХ) 

Након констатације да се ради о једном од бољих материјала достављених у посљедње 

вријеме, те да ће бити један од основа за расправу на предстојећој безбједносној 

конференцији, чланови Комисије су  примили к знању Информацију са осталим 

актима. 

 

Ад. - 5. Информација са одржане сједнице Савјета ЕУ за спољне послове у  

             Луксмебургу, 27. 10. 2009. (сачинилац: Министарство иностраних послова 

             БиХ) 

Чланови Заједничке комисије су без примједаба примили к знању Информацију. 



 

Ад. - 6. Информација Мисије БиХ при ЕУ о разговору у Савјету ЕУ  

             (сачинилац: Министарство иностраних послова БиХ) 

Чланови Заједничке комисије су без примједаба примили к знању Информацију. 

 

Ад. - 7. Информација о реализацији Петог регионалног семинара о управљању   

              катастрофама узрокованим тероризмом 

             (сачинилац: Министарство безбједности БиХ) 

             

Чланови Заједничке комисије су без примједаба примили к знању Информацију. 

 

Ад. - 8. Допис Граничне полиције БиХ за помоћ у процесу рјешавања 

             радноправног статуса полицијских службеника с утврђеном умањеном 

             радном способношћу (сачинилац: Гранична полиција БиХ) 

 

Бранко Зрно, информишући о захтјеву Граничне полиције за помоћ у вези с 

рјешавањем радноправног статус  полицијских службеника којима је утврђена умањена 

радна способност, навео је да Заједничка комисија није надлежно тијело нити може 

утицати на измјене ентитетских закона о ПИО/МИО. Стога је предложио да Гранична 

полиција информише Министарство безбједности БиХ о овом проблему и да затим 

иницирају евентуалне измјене постојећих одредаба Закона о полицијским 

службеницима БиХ, у складу са важећом процедуром измјене законских прописа. 

Чланови Заједничке комисије једногласно су прихватили наведени предлог г. Зрне. 

 

Ад. - 9.Текућа питања: 

 

а)  Информација о одржаној радионици „Тренутне активности у спровођењу  

      Државне стратегије за контролу оружја и муниције у БиХ“, Бијељина,  

      29. и 30. 10. 2009. 

Чланови Заједничке комисије су без примједаба примили к знању Информацију. 

 

б) Информација о обављеној билатералној посјети институцијама Републике 

    Италије 03 - 06. 11. 2009. године 

Чланови Заједничке комисије су без примједаба примили к знању Информацију. 

 



 

ц) Позив предсједнице Парламента Републике Албаније за учествовање на 

     регионалној конференцији о теми „Јачање безбједносне сарадње за што  

     скорији приступ земаља југоисточне Европе Европској унији, Тирана,  

     07. и 08. 12. 2009. 

Заједничка комисија предложила је колегијумима домова ПСБиХ да донесу одлуку о         

учествовању Адема Хускића, Мирка Околића, Иве Мире Јовића, те Јовице Катића из 

Секретаријата на овој конференцији. 

 

д) Позив за учествовање на семинару о теми „Нови трендови глобалне и 

    регионалне безбједности“, Сарајево (Дом ОСБиХ), 7 - 11. 12. 2009.  

С обзиром на бројне раније преузете обавезе, Заједничка комисија одлучила је да на    

наведеном семинару нема представника. 

 

е) Позив за учесвовање на конференцији о теми „Нови безбједносни изазови у 

    Југоисточној Европи“, RECVIAC, Загреб, 14 - 16. 12. 2009. 

Заједничка комисија предложила је колегијумима домова ПСБиХ да донесу одлуку о         

учествовању Драге Калабића у овој активности. 

 

ф) Позив Штаба НАТО-а у БиХ за учествовање у радионици „Планирање 

     спровођења ПФП СОФА у БиХ, 2 - 4. 12. 2009.  

С обзиром на бројне  раније преузете обавезе, Заједничка комисија одлучила је да на    

наведеној радионици нема представника. 

 

г) Позив за учествовање на јавној трибини о теми „Парламентарни надзор над  

    радом обавјештајно-безбједносних служби“, Бања Лука, 03. 12. 2009. 

С обзиром на бројне раније преузете обавезе, Заједничка комисија одлучила је да на    

наведеној јавној трибини нема представника. 

 

х) Програми обуке Европског центра за безбједносне студије Џорџ Маршал у 2010. 

Заједничка комисија је изразила интересовање за учествовање представника 

искључиво на двије једнонедјељне обуке, док су остали програми обуке 

неприхватљиви због дужине трајања. 

 



 

х) Писмо Заједничког колегијума оба дома ПСБиХ упућено представницима 

    међународних организација у БиХ у вези са организовањем семинара 

 

Бранко Зрно истакао је да су наведеним писмом представници међународних 

организација, најблаже речено, крајње негативно изненађени, доживљавајући га као 

непримјерено ограничење у раду једног демократског парламентарног тијела, те као 

ограничавајући фактор у даљем раду и сарадњи ових организација са Парламентарном 

скупштином БиХ у цјелини. Истакао је да је његов став о упућеном писму негативан,  

да је садржај писма крајње непримјерен и прије свега није упућен на праву адресу. 

Организатор и носилац поменутих активности је Заједничка комисија, која своје 

активности благовремено планира и утврђује у оријентационом радном плану сваке 

године. При томе представници међународних организација пружају безрезервну 

подршку, прије свега материјалну, у реализовању прихваћених активности. Стога је 

ово писмо требало бити упућено Комисији. 

Душанка Мајкић истакла је да је писмо иницирао г. Белкић, с обзиром на 

финансијске тешкоће и ограничење јавне потрошње, те да је Заједничка комисија 

имала највише поменутих активности. Сматра да о ставу Заједничког колегијума 

домова ПСБиХ треба поново разговарати, као и са представницима међународних 

организација које сносе трошкове великог броја активности. 

Шефик Џаферовић предложио је да Заједничка комисија упути допис Заједничком 

колегијуму. У допису  треба навести да рад  Заједничке комисије за одбрану и 

безбједност није, нити може бити идентичан раду других парламентарних радних 

тијела која имају искључиво административни карактер. Заједничка комисија, по својој 

природи и утврђеним надлежностима, не може бити тијело које ће своје активности 

везати искључиво за сједиште ПСБиХ. Област одбране и безбједности у БиХ једна је 

од најкомплексијних и најосјетљивијих и за безбједност свих нас у БиХ неопходно је 

осигурати демократски парламентарни надзор над том области. Стога се никако не 

може активност Заједничке комисије поредити нити једноставно изједначавати с 

активностима већине других парламентарних тијела. Заједничка комисија свјесна је 

постојеће кризе која утиче на ограничење јавне потрошње и у том контексту понавља 

да је ово тијело увијек и до сада, за разлику од других, водило рачуна да све оне 

трошкове које могу  платити међународне организације у БиХ не плаћа ПСБиХ. Тако 

су чланови овог тијела путовали на одредишта комбијима и другим средствима у 

организацији међународних и неких домаћих институција, за разлику од других. 



 

Заједничка комисија треба још једном да нагласи да је изузетно захвална 

представницима међународних организација у БиХ које су јој до сада пружале 

подршку у раду, и које су омогућиле овом радном тијелу да научи који су то 

демократске методе парламентарног надзора у једној демократској земљи.  Комисија 

треба да изрази забринутост садржајем поменутог писма, те да нагласи да ће, ако буде 

реализовано, тиме бити онемогућени сви до сада уложени напори и научене методе у 

процесу демократске контроле  институција одбрамбеног и безбједносног сектора, као 

и елиминисане активности и подршка коју су спремне пружити међународне 

организације у БиХ у даљем раду овог тијела, али и Парламентарне скупштине БиХ у 

цјелини.Заједничка комисија за одбрану и безбједност БиХ стога треба да предложи 

Заједничком колегијуму оба дома ПСБиХ да преиспита свој став у вези с поменутим 

писмом, те да омогући овом радном тијелу несметан наставак активности по утврђеном 

методу и начину рада. Како смо већ у фази планирања активности за наредну годину, 

тај став ће бити кључан у планирању обима и садржаја активности. На крају је 

сугерисао и представницима међународних организација у БиХ да Заједничком 

колегијуму упуте слично писмо. 

Иво Миро Јовић истакао је да је улога ове комисије да се нађе и на граничним 

прелазима, и у касарнама, и на територији цијеле БиХ, те да омогући представницима 

одбрамбених и безбједносних структура директан контакт на мјесту гдје се они налазе. 

Драго Калабић истакао је да је недопустиво да је Заједнички колегијум уопште 

упутио једно овако писмо, те подржао ставове претходних дискутаната. Мишљења је и 

да предсједавајући и замјеници  Комисије сносе дио кривице за постојећу ситуацију, 

јер су морали благовремено реаговати и обавити разговор са члановима Заједничког 

колегијума. У сваком случају недопустиво је на овакав начин ограничавати рад 

Комисије.  

Након завршене расправе, чланови Заједничке комисије једногласно су одлучили да се 

упути допис Заједничком колегијуму са предлозима и образложењем које је дао  

г. Џаферовић. 

 

 

ЗАПИСНИК САЧИНИЛА              ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ  КОМИСИЈЕ 

      Драгица Хинић             Бранко Зрно  

                                                                                                                 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


